

زكاة أسهم البنك عن عام 2024

ZAKAT DUE ON BANK'S SHARE FOR THE YEAR 2024

Pursuant to the provisions of Article (69) of the Bank's Articles of Association regarding Shares' Zakat and to facilitate the matter for the Shareholders, the Bank's Internal Sharia Supervision Committee Would like to inform you that the method of calculating the Zakat payable on your shares is as follows:

تطبيقاً لحكم المادة (69) من النظام الأساس للبنك بشأن حساب زكاة الأسهم، وتيسيراً على المساهمين، فإن لجنة الرقابة الشرعية الداخلية بالبنك تضع بين أيديهم كيفية احتساب زكاة أسهمهم بالبنك:

1. The Zakat due on shares, purchased for the purpose of trading (i.e. for selling them when their prices increase), is:

1- الزكاة المفروضة على الأسهم المشتراة بقصد الاتجار فيها (أي بيعها عند ارتفاع سعرها) تكون على النحو التالي:

Zakat pool per share = the market value of the share at the end of the Hijri year.

وعاء الزكاة للسهم الواحد = قيمة السهم السوقية في نهاية الحول

Zakat per share = [Zakat pool per share x 2.5775*] – AED 0.0805**

زكاة السهم الواحد = [وعاء الزكاة للسهم الواحد (مضروباً في) 2.5770% *] (مطروحاً منه) 0.0805** درهم

Total Zakat due on your shares = Zakat per share x number of shares

إجمالي الزكاة المستحقة على الأسهم = عدد الأسهم (مضروباً في) (زكاة السهم الواحد)

2. Zakat payable per share, purchased for the purpose of benefiting from its annual return and not for the purpose of trading, is calculated as follows:

2- الزكاة المفروضة شرعاً على الأسهم المشتراة للحصول على أرباحها ودون قصد الاتجار بها تكون على النحو التالي:

Zakat per share for the Gregorian year = AED 0.0445

زكاة السهم الواحد للسنة الميلادية (وفقاً للوعاء الزكوي) = 0.0445 درهم.

* Amount of Zakat for Hijri year is 2.5% and for Gregorian year is 2.5775%

* مقدار الزكاة للسنة الهجرية 2.5% وللجنة الميلادية 2.5770%

** Represents portion of a share's Zakat that the Bank has paid in respect of the shareholders' funds retained with the Bank, therefore it should be deducted from the Zakat per share payable by a shareholder.

** تمثل جزءاً من زكاة السهم الواحد التي قام البنك بإخراجها عن أموال المساهمين المحتفظ بها لدى البنك، وبالتالي يجب أن تطرح من زكاة السهم الواحد الواجب إخراجها من قبل المساهم.

اعتمدها لجنة الرقابة الشرعية الداخلية في اجتماعها رقم 343 بتاريخ 27 يناير 2025
Approved by the ISSC in its meeting No. 343 dated 27 January 2025